

淮北师范大学 2024 年留学生招生简章

学校简介

历史沿革

- 1974 年：安徽师范大学淮北分校；
- 1978 年：定名为淮北煤炭师范学院，隶属原煤炭工业部；
- 1998 年：实行“中央与地方共建，以安徽省管理为主”的管理体制；
- 2003 年：获硕士学位授予权；
- 2009 年：增列为省级立项建设博士研究生培养单位和博士后培养单位；
- 2010 年：更名为淮北师范大学。

办学条件：

学校有相山、滨湖两个校区，占地面积 2400 余亩，校舍建筑面积 75 万平方米。中外文纸质藏书和电子文献 790 余万册。实验室设备先进、功能齐全，有教学科研仪器设备 33800 余台件，总值 3.28 亿元，是“全国绿化模范单位”、“安徽省园林式单位”、“第十届安徽省文明单位”、“第十一届安徽省文明单位”、“安徽省第一届教育系统文明单位”。

学科专业

学科涵盖法学、文学、历史学、教育学、经济学、管理学、艺术学、理学、工学、农学等 10 大学科门类，有 5 个省级重点学科、5 个省级博士学位授权立项建设学科、1 个省级学科建设重大项目立项学科；现有 15 个学院、70 个本科专业、11 个国家级一流专业建设点，5 个国家级特色专业、1 个国家级专业综合改革试点、1 个国家级特殊教育师资培养重点基地、1 个国家级

校企合作实践教育基地，1个全国教育硕士专业学位研究生联合培养示范基地，1个教育部示范性项目（学前教育骨干教师培训项目），10个师范专业顺利通过教育部师范类专业第二级认证。3个学科进入ESI全球排名前1%；拥有1个安徽省“高峰学科”，1个安徽省“一流学科”，5个省级重点学科，2个省级博士学位授权立项建设学科，1个省级学科建设重大项目立项学科。

师资队伍

现有专任教师1480人，其中具有博士和硕士学位者1035人，高级专业技术职务者630人。全国优秀教师、“五一”劳动奖章获得者14人，享受国务院特殊津贴者3人，省学术和技术带头人及后备人选19人，省模范教师1人，省先进工作者1人，省劳动模范1人，省三八红旗手2人，省教学名师43人，省高校优秀中青年骨干教师57人，省级教坛新秀48人，曾宪梓教育基金奖获得者13人，省优秀教师、师德标兵、优秀党务工作者和优秀共产党员18人。

人才培养

学校现有全日制本科生约19600人，研究生2070余人，有1个国家级校企合作实践教育基地、1个国家级大学生校外实践教育基地、13个省级一流本科专业建设点，10个省级特色专业，15个省级专业综合改革试点，3个省级一流（品牌）专业；31个省级教学团队，13个省级示范实验实训中心，9个省级虚拟仿真实验教学中心，7个省级一流本科人才示范引领基地，13个省级“六卓越、一拔尖”卓越人才培养创新项目，16个省级校企合作实践教育基地，50余项教育部产学合作协同育人项目，98门省级线上线下等形式精

品开放课程。

学校加强校地、校企合作，构建协同育人机制，积极推进产学研用相结合，服务地方发展成效显著。近年来，学校与地方人民政府、企事业单位签订产学研合作协议，培育了一批融实习教学与就业实训一体的产学研合作基地，构建实习、就业、创业一体化协同育人机制。

科学研究

学校拥有 1 个教育部重点实验室，3 个安徽省重点实验室，4 个省级重点实验室，1 个省级工程技术研究中心，2 个省工程研究中心，1 个省新型产业共性技术研究中心，1 个省级工程实验室，2 个教育部人文社科重点研究基地分中心，2 个省级高校人文社科重点研究基地，4 个省级科技创新团队，1 个省级“115”产业创新团队，2 个省级高校智库。近 5 年承担省部级及以上教学研究项目 130 余项，获省级教学成果奖 50 余项，其中省级特等奖 6 项；承担国家级科研课题 50 余项，省部级科研课题 400 余项，获省部级以上科研奖励 20 余项。

国际交流与合作

目前，与美国、英国、法国、德国、俄罗斯、泰国、菲律宾、马来西亚、台湾地区等国家和地区的国（境）外 58 所高校（机构）签订了教育合作协议，成立了“淮北师范大学国别与区域研究中心”和“中国—老挝文化交流研究中心”，开拓高水平人才国际联合培养。自 2016 年起，接收日本合作高校学生短期留学；2019 年，正式启动外国留学生（学历生）招生培养工作。目前在校外国留学生 41 名。近三年，140 余名师生参与国（境）外合作高校访学

研修、学术交流和学习。

招生类别和学习年限

学生类别	专业学习年限	汉语补习年限
本科生	3-6 年	1-2 年
硕士研究生	2-3 年	1-2 年
普通、高等进修生	0.5-2 年	
汉语语言生		1-2 年

申请途径和申请时间

申请人向淮北师范大学国际交流与合作处提出申请。申请时间一般为秋季学期 4-6 月，春季学期 10-12 月。

申请条件：

1. 申请人须为持有外国有效护照的非中国籍公民，身体健康；
2. 申请攻读本科专业者，须具有高中毕业或相当于中国高中毕业学历；
3. 申请攻读硕士研究生者，须具有学士学位或相当于中国本科的学历。

申请材料（均为一式二份，一份原件及一份复印件）：

1. 《淮北师范大学外国留学生来华学习申请表》（下载地址为 http://gjilc.chnu.edu.cn/xzzx/content_4759）。
2. 申请读学位者须提交最高学历证明、成绩单；如申请人为在校学生，需另外提交本人就读学校出具的在学和预毕业证明（获得证书后需补交）。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。
3. 学习或研究计划（至少 400 字，中文或英文书写），申请硕士研究生还需

要提交两名教授或副教授的推荐信。

4. 来华学习时间超过6个月者入学时还需提交《外国人体格检查表》和血液检查报告复印件，须用英文填写。原件请于来华时随身携带。（此表下载地址为 http://gjilc.chnu.edu.cn/xzzx/content_4761）。
5. 申请人护照复印件；
6. 申请本科生者应通过汉语水平考试（HSK）四级及以上，未达到者须在我校进行不超过一年的汉语语言培训，成绩通过方可进入专业学习。母语为汉语或毕业于中国大学中文授课专业的学生不需要提供该成绩证明。
7. 申请者要求提供就读期间所需费用的经济担保证明。

注：1、申请材料传真件不予受理。

2、申请材料不全者，不予受理。

3、无论申请人是否被录取，申请材料和申请费用恕不退还。

招收留学生专业

见附件

费用（单位：人民币）

1. 注册费：400 元
2. 每学年学费（元/学年）

学生类别 学习专业	本科生	硕士 研究生	普通 进修生	高级 进修生	汉语 语言生
	文科专业	15000	18000	12000	15000

理工、艺术、体育专业	18000	20000	14000	18000	
------------	-------	-------	-------	-------	--

3. 住宿费:

公寓设施齐全，配有公共厨房、公共洗衣房；房间内配有空调、Internet 接口、卫浴间；

收费标准:

长期: (1) 双人间: 3000 元/人/年; (2) 单人间: 5000 元/人/年

短期: (1) 双人间: 15 元/人/天; (2) 单人间: 25 元/人/天

4. 教材费: 500 元/学年

5. 其他费用: 保险费 800 元/年; 体检费: 400 元; 居留许可费用: 不满一年 400 元, 一年以上 800 元。

备注: 1、所有费用均用人民币支付;

2、学费为每学期开学前或开班前一次性支付;

3、开学 2 周内退学者, 学校退还 80% 学费; 2 周后退学, 学费不退还。

奖学金

——淮北师范大学奖学金

被录取者报到时需缴纳所有费用, 奖学金为每年一次性资助, 内容如下:

本科生 20000 元/年, 硕士研究生 30000 元/年。

审批及录取

收到完整的申请材料后, 学校外国留学生招生评审委员会将对每位申请人的材料进行公平公正的评审, 择优录取。确定录取名单后, 学校会通过申请人提供的联系方式告知申请人并寄发录取材料, 所以请务必保证所填写的联系方式正确无误。

联系方式

地 址： 中国安徽省淮北市东山路 100 号
淮北师范大学国际交流与合作处

邮 编： 235000

联系人： 何世平

电话&传真： 0086+561+3803342

E- mail: admission-hnu@chnu.edu.cn

国际交流与合作处网址： <http://gjlc.chnu.edu.cn/>

附件：

淮北师范大学外国留学生招生专业目录

本科生专业：

汉语言文学	绘画
汉语国际教育	书法学
国际经济与贸易	视觉传达设计
教育技术学	环境设计
学前教育	服装与服饰设计
特殊教育	表演
电子商务	音乐学
体育学类	舞蹈学
美术学	音乐表演

硕士研究生专业：

国际商务	教育学原理
音乐	学前教育学
理论经济学	特殊教育
美术学	高等教育学
汉语言文字学	特殊教育学
学前教育	教育技术学

HUAIBEI NORMAL UNIVERSITY

Application Guide for International Students 2024

About HNU

The Development History

1974: Established as Anhui Normal University, Huaibei

1978: Named as Huaibei Coal Industry Teachers College administered by the former Ministry of Coal Industry

1998: Operated in a co-construction system by both the central and Anhui municipal governments, but mainly administered by the latter

2003: Authorized to confer master degrees

2009: Enrolled as an institution with an approved program of being constructed into a unit authorized to confer doctoral degrees and was also approved to establish postdoctoral posts in Anhui Province

2010: Renamed as Huaibei Normal University

Operational Conditions

The university has two campuses – Xiangshan and Binhu and covers a total area of 161 hectares with 750,000 square meters of floor area. Up to now, the university has stored about 7.9 million paper books and electronic documents in its libraries. It also has over 33,800 teaching and scientific research instruments and equipments, with a total value of over 328 million yuan. It has been entitled “Garden Unit of Anhui”, “National Model Greening Unit”, “The 10th Civilization Unit of Anhui”, “The 11th Civilization Unit of Anhui” and “1st Educational Civilization Unit of Anhui”.

Disciplines and Specialties

The coverage of discipline categories in HNU is as follows: law, arts, history, education, economics, management, art, science, engineering and agronomy. There are now 5 provincial key disciplines, 5 provincial disciplines approved for being constructed and authorized to confer doctoral degrees, 1 provincial discipline with an approved major discipline-construction project. In the university, there are 15 colleges, with 70 undergraduate specialties, 11 national first-class major construction sites, 5 national characteristic specialties, 1 national pilot program for comprehensive specialty reform, 1 national key base for teachers in special education, 1 national school-enterprise cooperation practice and education base, 1 national model base for joint cultivation of graduate students with master degree in education and 1 Ministry of Education demonstration project (Training program for backbone teachers in preschool education). 10 teacher-training specialties has successfully passed the Ministry of Education's second level of accreditation for teacher education programs. 3 disciplines has entered the top 1% of ESI global rankings. There is 1 provincial “peak discipline”, 1 provincial “first-rate discipline”, 5 provincial key academic disciplines, 2 provincial doctoral degree authorization project construction disciplines and 1 provincial disciplines of major projects for discipline building.

Faculty

Currently there are 1480 full-time teachers in HNU, among whom 1035 have got doctoral or master degrees and 630 have been conferred senior professional titles. There are 14 National Outstanding Teachers and "May Day" Labor Medal Winners, 3 professors enjoying the special allowance of the State Council, 19 Provincial Academic and Technical Leaders and Reserve Candidates, 1 Provincial Model Teacher, 1 Provincial Advanced Worker, 1 Provincial Model Worker, 2 Provincial March 8 Red Flag Wielders, 43 provincial teaching masters, 57 provincial outstanding young and middle-aged backbone teachers, 48 provincial new talents in the teaching profession, 13 recipients of the Tseng Hsien-Chi Education Foundation Award and 18 provincial outstanding teachers, model teachers, outstanding Party workers and Communist Party members.

Talent Cultivation

There are about 19,600 full-time undergraduates and 2,070 postgraduates in the university. It has 1 national level school-enterprise cooperation practice and education base, 1 national level outside-school practice and education base, 13 provincial level first-class undergraduate major construction sites, 10 provincial level featured majors, 15 provincial level comprehensive major reform pilots, 3 provincial level first-class (brand) majors, 31 provincial level teaching teams, 13 provincial level model experimental training centers, 9 provincial level virtual simulation experimental teaching centers, 7 provincial level first-class undergraduate talent demonstration and leading bases, 13 provincial level "six excellence, one top" excellent talent cultivation innovation projects, 16 provincial level school-enterprise cooperation practice and education bases, more than 50 Ministry of Education industry-university cooperation collaborative education projects, 98 provincial level online and offline and other forms of high-quality open courses.

The university strengthens the cooperation between schools and local governments, schools and enterprises, builds the mechanism of collaborative education, actively promotes the combination of production, learning, research and utilization, and serves the local development with remarkable results. In recent years, the university has signed cooperation agreements with local people's governments, enterprises and institutions, cultivated a number of industry-university-research cooperation bases integrating internship teaching and employment training, and constructed a collaborative educating mechanism integrating internship, employment and entrepreneurship.

Scientific Research

The university has 1 key laboratory of the Ministry of Education, 3 key laboratories of Anhui Province, 4 provincial level key laboratories, 1 provincial level engineering technology research center, 2 provincial engineering research centers, 1 provincial research center of common technology of new industries, 1 provincial engineering laboratory, 2 sub-centers of key research bases of the Ministry of Education in humanities and social sciences, 2 key research bases of

humanities and social sciences of the provincial level colleges and universities, 4 provincial level scientific and technological innovation teams, 1 provincial level "115" industrial innovation team, and 2 provincial level university think tanks. In the past five years, the university has undertaken more than 130 teaching and research projects at provincial and ministerial levels and above, and won more than 50 provincial level teaching achievement awards, including 6 provincial level special awards; it has undertaken more than 50 national level scientific research projects, more than 400 provincial and ministerial level scientific research projects, and won more than 20 provincial and ministerial level scientific research awards.

International Exchange and Cooperation

Currently, HNU has signed educational cooperation agreements with 58 foreign universities (institutions) in the United States, the United Kingdom, France, Germany, Russia, Thailand, the Philippines, Malaysia, Taiwan China and other countries and regions, and established the "Center for Country and Regional Studies of Huaibei Normal University" and the "China-Laos Cultural Exchange Research Center", which have been established to develop international joint training of high-level talents. Since 2016, HNU has received students from Japanese partner universities for short-term study; in 2019, it has officially started the enrollment and cultivation of foreign students (academic students). There are currently 41 foreign students enrolled. In the past three years, more than 140 teachers and students have participated in study visits, academic exchanges and studies at partner universities abroad.

Program Category and Duration of Program

Program Category	Duration of Professional Study	Duration of Preparatory Chinese Language Courses
Undergraduate Students	3-6 academic years	1-2 academic years
Master's Degree Candidates	2-3 academic years	1-2 academic years
General / Senior Advanced students	0.5-2 academic years	
Chinese Language Students		1-2 academic years

Ways and Time of Application

The applicants apply directly to the Department of International Exchange and Cooperation, Huaibei Normal University in April to June for Fall Semester, and in October to December for Spring Semester.

Criteria and Eligibility

1. Applicants must be non-Chinese citizens with valid passports and be in good health.
2. Applicants for undergraduate programs must be the holders of high school diplomas or the equivalent of high school diplomas in China.
3. Applicants for master's degree programs must be the holders of Bachelor's degree or the equivalent of Bachelor's degree in China.

Application Documents (two sets of hardcopy, one set of originals and one set of photocopies)

1. ***APPLICATION FORM FOR INTERNATIONAL STUDENTS OF HUAIBEI NORMAL UNIVERSITY*** (http://gjlc.chnu.edu.cn/xzzx/content_4759)
2. **Highest diploma** (photocopy) and **Academic transcripts** (photocopy)
Graduating students should provide a certificate of impending graduation and a certificate of enrollment, and hand in diploma after graduation. (Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized translations in Chinese or English).
3. **A study or research plan.** All applicants are required to submit a study or research plan. It must be in Chinese or in English and no less than 400 words. Applicants for postgraduate programs must submit two **Letters of Recommendation** in Chinese or English by professors or associate professors.
4. **Photocopy of Blood Test and Foreigner Physical Examination Form** (http://gjlc.chnu.edu.cn/xzzx/content_4761). The original copy should be kept by the applicant.
5. **Photocopy of Passport**
6. **HSK 4 or above** is required for undergraduate students, and **HSK 5 or above** is for Master's degree candidates. A one-year Chinese language course is needed before academic study if the above requirements are not met (not available for Chinese native speakers or those Chinese-taught majors who get the degree in Chinese universities).
7. **Affidavit of Financial Support**

Note:

1. Application documents sent by fax will not be accepted.
2. Incomplete documents will not be accepted.
3. Application documents will not be returned and the application fee is not refundable in any cases.

Majors for Foreign Students

Please see the appendix below for detailed information

Tuition & Fees (CNY Yuan)

1. Application Fee: ¥400

2. Tuition Fee (CNY Yuan/Academic Year)

Category Majors	Undergraduate Students	Master's Degree Candidates	General Advanced students	Senior Advanced students	Chinese Language Students
Majors in Liberal Arts	¥15000	¥18000	¥12000	¥15000	¥15000
Majors in Science and Technology, Fine Arts, and Sports	¥18000	¥20000	¥14000	¥18000	

3. Accommodation

The apartments are equipped with public kitchen, public laundry, Air conditioner, internet access, and bathroom.

Single room: ¥5,000/person/year (long term); ¥25/person/day(short term)

Double room: ¥3,000/person/year (long term); ¥15/person/day(short term)

4. Textbooks: ¥500/academic year

5. Other fees and expenses:

Insurance expense: ¥800/ year;

Physical examination fee: ¥400;

Residence permit fee: ¥400 (less than a year); ¥800 (over a year)

Note:

1. All the tuition and fees should be paid in RMB;

2. The tuition should be paid in full before the opening of each semester;

3. 80% of the tuition will be refunded in less than 2 weeks after the opening of the new semester, and no refund after 2 weeks of the opening of the new semester.

Scholarship

—Huaibei Normal University Scholarship

After paying all the fees at arrival, qualified applicants can get the following one-time financial support (CNY Yuan per year):

- Bachelor's degree students: ¥20,000

- Master's degree students: ¥30,000

Admission

After receiving the application documents, the University Admission Committee will access all the application documents and make final decisions to select the

best. Admission letters will be sent to the applicants' mailing addresses, so please make sure the contact information you provide is correct enough.

Contact Us

Please send the application documents to the following address:

Department of International Exchange and Cooperation

Huaibei Normal University

100 Dongshan Road, Huaibei, Anhui 235000

P. R. China

Contact Person: HE Shiping

Tel & Fax: 0086+561+3803342

E- mail: admission-hnu@chnu.edu.cn

Website: <http://gjlc.chnu.edu.cn/>

Appendix

Major Catalogue

Majors for Bachelor's Degrees

Chinese Language and Literature	Painting
Teaching Chinese to Speakers of Other Languages	Chinese Calligraphy
Educational Technology	Visual Communication Design
Pre-School Education	Environmental Design
Special Education	Clothing and Costume Design
Electronic Commerce	Performance
Physical Education	Musicology
International Economics and Trade	Dancology
Fine Arts	Music Performance

Majors for Master's Degrees

International Business	Educational Principle
Music	Pre-School Pedagogy
Theoretical Economics	Special Education
Fine Arts	Higher Education
Chinese Philology	Special Education
Pre-School Education	Educational Technology